
SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAATITAT / LANDSTINGSGRUPPEN
Nuuk 21. januar 2010

I medfør af inatsisartuts forretningsorden § 36, stk. 1 fremsendes hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:

1. hvor mange boliger er der blevet opført i Nuuk de sidste 6 år – her tænkes på boliger, hvor 
hjemmestyret har givet lån.

2. hvor mange boliger i Nuuk er der givet tilsagn til inden de sidste 6 år, og hvor mange af disse lig-
ger fortsat i anlægs og renoveringsfonden.

3. har Landsstyret kendskab til om man tidligere har forhandlet sig til en lavere kvm pris, og hvilke 
boliger drejer det sig om?

4. Mener Landsstyret at det kun er i de større byer, at man skal forny den offentlige boligmasse?

5. Hvor mange boliger er der blevet opført i de øvrige byer og bygder uden for Nuuk, og henligger 
der midler i anlægs og renoveringsfonden til byer og bygder uden for Nuuk.

6. Som bekendt har de tidligere Landsstyre underskrevet en aftale om byggeri af 300 boliger i Qin-
ngorput, er det disse boliger som medlem af Naalakkersuisut for boliger henviser til?

7. Hvis ikke er disse så medregnet i de 1000 boliger som skal opføres i Nuuk inden for de næste år? 

(Medlem af Inatsisartut, Kim Kielsen Siumut)

Begrundelse:

Lørdag den 16. januar 2010 udtalte medlem af Naalakkersuisut Jens B. Frederiksen, at man i løbet af de 

næstkommende år  vil  bygge over  1000  boliger  i  Nuuk,  og  at  han  sammen med borgmester  Asii  Ch. 

NarupKommuneqarfik Sermersooq havde underskrevet en aftale om, at bygge 300 nye boliger i Qinngor-

put hvor opførselssummen vil være på ca. 17.000 kr, idet man tidligere ”bare” havde betalt store kvm. Pri-

ser for nybygninger.
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